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Geachte beer, mevrouw, 

U heeft in het verleden diverse moties aangenomen, waaronder moties naar aanleiding 
van het behandelen van de rekening of begroting. In deze brief gaan wij in aanloop naar 
het Begrotingsdebat 2016 in op de stand van zaken van afhandeling van deze moties. 
Eerst volgt een overzicht van openstaande moties aangenomen tijdens de verschillende 
momenten van de P&C cyclus (Rekening, Voorjaarsdebat, Begroting). Vervolgens 
behandelen we de stand van zaken rond de aangenomen en nog openstaande moties in 
de overige vergaderingen van uw raad (tot en met augustus 2015). 

VOORJAARSDEBAT 2014 (JUNI 2014) 

Gebiedsgerichte verduurzaming (motie 4) 
Met deze motie vraagt u ons een datum op korte termijn te noemen waarop wij u een 
plan van aanpak voor gebiedsgerichte verduurzaming van woningen kunnen 
presenteren. 

Uw motie is in lijn met de gebiedsgerichte aanpak en integraliteit, die het 
coalitieakkoord heoogt; sluit aan op het lopende programma 'Groningen geeft energie' 
en de onlangs vastgestelde woonvisie. Door samen met verhiiurders en corporaties 
aandacht te schenken aan leefbaarheid, betaalbaarheid, kwaliteit en duurzaamheid van 
woningen, moet het woningaanhod beter gaan aansluiten op de vraag en beter 
betaalbaar worden. De gebiedsgerichte verduurzaming van de woningen wordt 
meegenomen in de prestatieafspraken die met de woningcorporaties gemaakt worden. 
Overigens zien we dat er al veel initiatieven door stadjers zelf worden ontplooid zoals 
in de Plantsoenbuiirt. Indien nodig, ondersteunen we deze initiatieven. Daarnaast wordt 
op dit moment meegewerkt aan de Internationale Architectuur Biennale Rotterdam 
(lABR) die plaatsvindt in het voorjaar van 2016. Als onderdeel van de lABR vindt er 
momenteel onderzoek plaats in de twaalf aardbevingsgemeenten hoe de energietransitie 
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vorm moet gaan krijgen en welke ruimtelijke opgaven dit met zich meebrengt, zowel in 
de stad, in de regio als ook vanuit internationaal perspectief. 

Maak werk van jobcarving (motie 10) 
Uw raad verzoekt ons na te gaan of jobcarving binnen de gemeentelijke organisatie 
mogelijk is. Voorts verzoekt u ons jobcarving bij organisaties en bedrijven in stad en 
ommeland te stimuleren door werkgevers- en werknemersorganisaties op de 
mogelijkheden ervan te attenderen. 

Bij de nota "Invoering van de participatiewet in de gemeente Groningen " is 
afgesproken dat de gemeente Groningen, als werkgever, in 2015 16 banen zal 
realiseren in het kader van jobcarving. 
Wij hebben uw raad op 12 maart jl. per brief geinformeerd (kenmerk 4797484) over de 
voortgang van de realisatie van de plaatsing van de banen in het kader van jobcarving. 
Ook in de jaarlijkse HR commissie (23 September jl.) hebben wij u geinformeerd over 
de stand van zaken. 
Daarnaast brengen wij jobcarving specifiek en continu onder de aandacht bij 
werkgevers in stad en regio. Dit doen we via een speciaal opgeleid team, dat valt onder 
het Regionaal Werkbedrijf Werk in Zicht. Dit team helpt bedrijven en instellingen o.a. 
met het maken van analyses van het bedrijfsproces, met als doel het creeren van 
passende werkplekken voor de doelgroep. 
Wij beschouwen uw motie hiermee als afgehandeld. 

Decentralisatie en Healthy Ageing (motie 14) 
Door decentralisaties in zorg en welzijn staat een flink aantal banen op de tocht. Uw 
raad verzoekt ons college daarom in gesprek met ROC-instellingen, de partners in Het 
Akkoord van Groningen, de zorginstellingen en de partijen betrokken bij de sociale 
wijkteams kansen te creeren voor studenten in het MBO, HBO en universitair 
onderwijs. Bovendien ziet u dit onderwerp graag terugkomen in het nieuwe 
economische programma. 

De problematiek is bekend bij het college. Het nieuwe economische programma (De 
Economische Agenda 2015-2018) legt de link naar het arbeidsmarktbeleid, waarin dit 
vraagstuk (vanuit werkgeverszijde bezien) aan de orde komt. Wij zullen uw raad dit 
najaar per brief informeren over de voortgang. 

Elektrische taxi's: goed op weg (motie 19) 
Uw raad verzoekt ons met de branche de mogelijkheden voor het stimuleren en 
faciliteren van het gebruik van elektrische taxi's te onderzoeken. U verwijst daarbij naar 
de ambitie om als stad energieneutraal te zijn in 2035 en naar ons streven om duurzame 
mobiliteit te bevorderen (coUegebrief van 8 maart 2011) en het gebruik van fossiele 
brandstoffen te beperken. U wenst bij de behandeling van de gemeentebegroting 2015 
hiervoor voorstellen van ons te ontvangen. 
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Zoals genoemd in het coalitieakkoord, streeft Groningen er naar een energieneutrale 
stad te worden. Het bevorderen van duurzame mobiliteit en het beperken van het 
gebruik van fossiele brandstoffen sluit daar naadloos bij aan. Wij sluiten, zoals eerder 
gesteld, op uw motie aan met het uitvoeren van lopend beleid - gericht op het 
bevorderen van elektrisch vervoer. Verder blijven we duurzaamheidscriteria toepassen 
bij aanbesteding van doelgroepenvervoer (en elders), en hebben we in de Green Deal 
ZES (Zero Emmission Stadsdistributie) met alle stakeholders afgesproken in 2025 de 
stadsdistributie van Groningen alleen nog maar met Zero Emmission-voertuigen uit te 
voeren. Daarmee wordt de C02-emissie als gevolg van stadslogistiek tot nul 
teruggebracht. Deze uitdagingen worden door (en in goede samenwerking met) de 
markt vooralsnog goed opgepakt (Deli XL, Makro, Cargobike, DHL etc.). 
Waar het specifiek gaat om elektrische taxi's kunnen we u het meedelen dat de 
voorkeurspositie voor elektrische taxi's oorspronkelijk was meegenomen in de nieuwe 
taxiverordening. Die nieuwe taxiverordening was nagenoeg gereed, maar heeft 
(vooralsnog) vertraging opgelopen, vooral door een gebrek aan middelen. Een nieuw 
voorstel wordt binnenkort aan het College voorgelegd; 

Sporttarieven (motie 20) 
U verzoekt ons college bij het opstellen van sporttarieven de volgende volgorde aan te 
houden: 

1. waar mogelijk de kostendekkendheid te verbeteren door kosten te 
beheersen; 

2. in overleg met sportyerenigingen vast te stellen wat door de vereniging in eigen 
beheer gedaan kan worden en daarop de tarieven aan te passen. 

Op dit moment zijn wij met de Sportkoepel Groningen in overleg over verschillende 
thema's die spelen in de verenigingssport. De financiering van de verenigingssport is 
een van deze thema's. Hierbij betrekken wij de vraag hoe kosten beheerst kunnen 
worden en gaan wij na welke werkzaamheden verenigingen in eigen beheer kunnen 
doen. De uitkomst hiervan nemen wij op in een Meerjarenprogramma Sport en bewegen 
dat in het eerste kwartaal van 2016 aan u wordt voorgelegd. 

Meer kansen voor langdurig werkzoekenden (motie 43) 
U verzoekt ons college hiermee na te gaan in hoeverre de programma's van ROC's 
kunnen bij dragen aan het toe leiden van langdurig werkzoekenden naar werk. U wenst 
bij de behandeling van de begroting 2015 hierover informatie te ontvangen. 

In onze motiebrief van meijl. meldden wij u dat wij vanuit het Rijk jaarlijks middelen 
voor volwasseneneducatie. Deze middelen besteden wij bij de ROC's aan cursussen 
Nederlandse taal en rekenen voor laaggeletterden. Tot deze doelgroep rekenen wij ook 
langdurig werkzoekenden. 
Onlangs heeft de Eerste kamer een wetsvoorstel vastgesteld tot wijziging van de opzet 
van volwasseneneducatie. De bestedingsverplichting bij ROC's vervalt daarbij 
gefaseerd. Vanaf 2015 is er een budget per arbeidsmarktregio en niet meer per 
gemeente. Wij werken nu met de gemeenten in de arbeidsmarktregio aan een 
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visiedocument Educatie voor de jaren 2016-2017 dat in november dit jaar aan u wordt 
voorgelegd. 

Brandweercontroles kamerverhuurpanden (motie 52) 
U verzoekt ons college voor 2015 te streven naar een minimaal aantal 
kamerverhuurcontroles van 1123, zoals dat in 2012 reeds het geval was. 

Uw motie is betrokken bij het opstellen van het Uitvoeringsprogramma Toezicht en 
handhaving WABO 2015. Daarover zijn werkafspraken met de Veiligheidsregio 
Groningen gemaakt, die de controles ook - verspreid over het jaar - gaat uitvoeren en 
per kwartaal daarover rapporteert. 
Wij zijn van plan uw raad per brief te informeren over de resultaten bij de evaluatie van 
het uitvoeringsprogramma in het voorjaar van 2016. 

BEGROTINGSDEBAT 2015 (november 2014) 

Motie Sport Maakt't Beter (motie 4) 
U verzoekt ons om sportverenigingen te betrekken bij de gebiedsgebonden aanpak en 
om vanuit sociale wijkteams nadrukkelijk contact te leggen met sportverenigingen. 

Net als uw raad hechten wij belang aan sport en beweging in het kader van preventie en 
het verbinden van mensen. Sport en bewegen biedt kansen voor ontmoetingen tussen 
mensen en houdt (of maakt) mensen fit en actief. De sport- en beweegactiviteiten van 
Bslim, waarbij de sportverenigingen als partner betrokken zijn, dragen (onder meer) 
daartoe bij. 
Wij zijn nu in gesprek met de sociale wijkteams en bekijken we samen hoe we het best 
de verbinding kunnen leggen tussen de Wij-teams en de sportverenigingen in de wijk. 
De verbinding tussen sport en het sociale domein zal ook onderdeel worden van het 
Meerjarenprogramma Sport en bewegen dat u conform de LTA tegemoet kunt zien in 
januari 2016. 

Motie Goede Gieren (motie 8) 
Met deze motie verzoekt u ons nieuwe (experimentele) werkwijzen bij 
schuldhulpverlening, zoals het Goede Gierenfonds, te verkennen en vast te stellen of 
deze navolging verdienen door de sociale teams. 

Wij staan positief tegenover nieuwe, effectieve vormen van schuldhulpverlening voor 
zover deze passen binnen de visie van het nieuwe armoedebeleid (eigen initiatief eigen 
kracht, samen-redzaamheid, maatschappelijke partners erbij betrekken, integrale 
aanpak, gebiedsgerichte aanpak, duurzaam perspectief). In het Uitvoeringsplan 
armoedebeleid 2015, dat in april aan uw raad is gepresenteerd, hebben wij aangegeven 
te starten met een pilot voor 20 klanten, die vanwege verschillende (juridische) 
belemmeringen zijn vastgelopen bij de reguliere schuldhulpverlening. 
De Goede Gieren aanpak beoogt een innovatieve en alternatieve omgang met 
schuldproblematiek. Door te vertrekken vanuit een integrale kosten-baten analyse, 
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willen we goedkopere en aanvullende oplossingen mogelijk maken. Niet zozeer de 
consequenties dragen voor het onverantwoordelijke gedrag in het verleden staat 
voorop, maar het perspectief op de toekomst. We willen bekijken hoe de burger met 
schuldproblemen (al dan niet met behulp van zijn sociale netwerk) greep kan krijgen op 
het eigen leven. Het nemen van initiatief door de burger (gedragsverandering) moet 
lonen, ook op de korte termijn. Voorop staat het handelen vanuit het eigen plan van de 
burger waarbij de gemeente, in samenwerking met de Goede Gieren organisatie, de 
(professionele) ondersteuning organiseert en onderhandelt met schuldeisers en andere 
stakeholders over (alternatieve) afbetaling van de schulden. 

De pilot 'innovatieve schuldhulpverlening' (Goede Gieren) is donderdag 27 augustus 
van start gegaan met in eerste instantie de behandeling van vijf 'eurocoachdossiers', dit 
betreft jongeren tot 24 jaar die te maken hebben met schuldenproblematiek waardoor ze 
vastlopen in werk, studie of uitkeringssituatie en vijf dossiers uit het sociaal team 
Lewenborg. 
Het betreft hier casussen die normaal gesproken niet in een minnelijke schuldregeling 
worden opgenomen vanwege juridische en hureaucratische belemmeringen. 
Per casus zal bekeken worden op welke creatieve en innovatieve wijze de 
belemmeringen opgelost kunnen worden waarbij alle ketenpartners in de 
schuldhulpverlening gevraagd zal worden mee te denken en mee te werken. 

Wij kijken daarnaast naar de uitkomsten van pilots met deze werkwijze bij twee andere 
gemeenten om vervolgens in samenspraak met de partners in de sociale teams te kunnen 
vaststellen of het fonds een effectieve en betaalbare aanvulling vormt op de aanpak van 
de Groningse Kredietbank. 

Wij komen hierop bij uw raad terug in december van dit jaar. 

Motie Herijking visie op parkeren (motie 9) 

Uw raad vraagt ons college om een herijkte totaalvisie op (betaald) parkeren, waaruit 
blijkt hoe door het differentieren van de parkeertarieven de diverse beleidsdoelstellingen 
(bereikbaarheid, duurzame mobiliteit, leefbaarheid door minder straatparkeren, 
bezettingsgraad parkeergarages en het hebben van een financieel verantwoord 
functionerend parkeerbedrijf) beter kunnen worden bereikt. 
Wij geven graag uitvoering aan uw motie door u een inhoudelijke actualisatie van de 
parkeernota aan te bieden. De beantwoording van de motie - de actualisatie van de 
parkeernota - staat in het 4e kwartaal van 2015 geagendeerd op de LTA van uw raad. 
In aanloop naar het actualiseren van de parkeernota heeft op 4 maart jl. een workshop 
met uw raad plaatsgevonden over het parkeerbeleid en de werking van het 
Parkeerbedrijf. De workshop gebruiken we als input voor de actualisatie van de 
parkeernota. Tijdens de workshop van 4 maart hebben we met u het spanningsveld van 
het parkeren verkend. Hierin worden afwegingen en keuzes gemaakt die de ene keer 
meer bijdragen aan de parkeerbeleidsdoelstellingen en een andere keer meer aan de 
bedrijfsdoelstellingen. Tariefdifferentiatie is hier een onderdeel van. Maar leefbaarheid 
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van woonwijken, bereikbaarheid van de binnenstad en duurzaamheid van de gekozen 
maatregelen spelen net zo goed een belangrijke rol. 
De speelruimte binnen het parkeerbeleid en de focus op maatschappelijke belangen en 
minder op financiele belangen zijn door de workshop van kracht gebleven. Het 
spanningsveld tussen de maatschappelijke en financiele doelstellingen van het 
parkeerbeleid werken we nader uit in de parkeernota, zodat u nog beter inzichtelijk 
krijgt welke financiele gevolgen maatschappelijke maatregelen hebben. Te denken valt 
aan: 

"Blik van straat" in relatie tot de financiele gevolgen; 
gevolgen prijsdeals (kortingsacties) op opbrengsten in relatie tot de Wet Markt 
en Overheid; 

- financiele gevolgen van het bieden vanparkeerproducten voor o.a. 
gehandicapten en zorgverleners (niet winstgevend); 

- financiele gevolgen van betaald parkeren in wijken (veelal niet winstgevend); 
- financiele gevolgen van uitgangspunt om auto's af te vangen op P+R. 

Ook in het jaarverslag Parkeerbedrijf staan wij stil bij de financiele gevolgen van 
maatschappelijke maatregelen en worden de reeds uitgevoerde tariefdifferentiatie 
maatregelen geevalueerd. 
Hierin komt de verwachte parkeervraag (parkeerprognose) in de komende jaren aan 
bod. De onderbouwing van deze parkeerprognose komt dit jaar beschikbaar. Een en 
ander vormt ook input voor de actualisatie van de parkeernota. 

Motie Slimme wandelroutes (motie 14) in combinatie met 
Motie Toegankelijkheid prominent op de agenda (motie 31) 
Met eerstgenoemde motie vraagt u ons de mogelijkheden tot 'slimme wandelroutes' a la 
'slimme fietsroutes' in kaart te brengen en te betrekken bij het plan van aanpak gericht 
op de gevolgen van de decentralisaties voor oudere mensen met een beperking 
(onderdeel van het Beleid- en Uitvoeringsplan Vernieuwing Sociaal Domein). Voorts 
vraagt u ons met de motie 'Toegankelijkheid prominent op de agenda' mensen met een 
beperking en ouderen optimaal toegang te verschaffen tot deelname aan het 'stadse 
leven' en daarmee mee te dingen naar de Access City Award 2016. 

Uw raad heeft inmiddels ingestemd met de hoofdiijnen van de Binnenstadsvisie (juni 
jl). Daarbij zijn wij ook ingegaan op de uitwerking van deze moties.. Wat we nog meer 
kunnen doen op het gebied van Toegankelijkheid, werken we uit in het kader van de 
Binnenstadsvisie, die wij in december met uw raad bespreken. 
Met het integraal opnemen van de aanpak van deze moties in het onderwerp 
Binnenstadsvisie op uw LTA beschouwen we uw moties hiermee als afgehandeld. 
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Motie Onderwijs inzetten om kindermishandeling te bestrijden (motie 
kindermishandeling 
In deze motie vraagt u ons een concrete verbinding te leggen tussen onderwijs en 
(kinder)mishandeling, zodat (kinder)mishandeling tijdig gesignaleerd en aangepakt 
wordt en kinderen weten dat en hoe zij hulp kunnen inschakelen. 

Wij onderkennen het belang van een goede samenwerking tussen partijen, primair zorg 
en justitie, maar ook onderwijs bij de bestrijding van kindermishandeling. Wij treffen, 
gericht op het onderwijs, daartoe de volgende maatregelen: 

We zorgen ervoor door (invoeren van) de meld- en screeningscode 
Kindermishandeling dat onderwijsinstellingen en docenten de procedure voor 
het vaststellen van kindermishandeling en het inschakelen van hulpverlening 
kennen. En er ook naar handelen. 
We stimuleren een effectieve samenwerking tussen zorg- en 
onderwijsinstellingen en justitie, zodat op tijd kan worden doorgepakt. Oogmerk 
is thuis opgroeien in de eigen sociale omgeving, in een beschermde setting, 
waarbij opschalen mogelijk is. 
We dringen er bij onderwijsinstellingen op aan hun leerlingen weerbaar te 
maken door hen bewust te maken van het feit dat mishandeling onacceptabel is 
en hen te leren hoe ze hulp kunnen inschakelen om deze te beeindigen. 

Wij hebben in februarijl. met de samenwerkingsverbanden passend onderwijs 
gesproken in het op overeenstemming gericht overleg (OOGO 's) over de 
ondersteuningsplannen passend onderwijs. De samenwerkingsverbanden hebben 
toegezegd dit met de schoolbesturen te bespreken. Het wordt dit jaar tussen gemeenten 
en onderwijs verder uitgewerkt. Wij verwachten u hier nader over te kunnen informeren 
in aanloop naar het begrotingsdebat 2016. 

Motie Doelstellingen duurzaamheidsbeleid (motie 33) 
U vraagt ons college om het einddoel "2035 Energie-neutrale stad" te vertalen naar 
korte termijndoelen en jaarlijks te rapporteren over de stand van zaken met betrekking 
tot het behalen daarvan. 

Op 15 September jl. is een informele raadsbijeenkomst geweest, waarin wij de 
energiemonitor hebben gepresenteerd en er een update is gegeven van het proces van 
de routekaart. Deze routekaart zal in het najaar van 2015 worden ontwikkeld en moet 
eind 2015 klaar zijn. Door de ontwikkeling van een energiemonitor en een 
energieroutekaart wordt voor de komende jaren duidelijker wat de specifieke 
inhoudelijke opgaven zijn op de korte termijn, om het lange termijn doel 
'energieneutraal in 2035' te realiseren. Met de monitor wordt er jaarlijks 

gerapporteerd wat het effect is van het gemeentelijke beleid en de doelen die gesteld zijn 
in de routekaart. 
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Motie Opvang vrouwen (gedwongen) prostitutie (motie 35) 
Uw raad verzoekt ons de mogelijkheden te onderzoeken van hulpverlening aan en 
huisvesting van slachtoffers van mensenhandel, vrouwen die uit de prostitutie willen 
stappen, vrouwen uit de prostitutie die op adem willen komen, vrouwen uit de 
prostitutie, die waarschijnlijk door de nieuwe prostitutiewet niet meer op hun werkplek 
mogen slapen en meisjes die slachtoffer zijn van loverboys en de raad hieronder te 
informeren voor de zomer van 2015. 

We wachten met de invoering van het nieuwe lokale prostitutiebeleid niet meer op de 
nieuwe landelijke wetgeving. De totstandkoming daarvan is ernstig vertraagd. Het 
uitstappen van prostituees zal onderdeel zijn van ons nieuwe lokale prostitutiebeleid. 
Wij streven ernaar dit ter vaststelling aan uw raad voor te leggen in oktober 2015. 

Motie fietsklemmen (motie 36) 
U verzoekt de wijkwethouders om de (nog resterende) mogelijkheden tot het plaatsen 
van fietsklemmen te inventariseren mede in relatie tot het (noodzakelijk) ruimtebeslag 
van parkeer- en groenvoorzieningen. Een en ander in samenspraak met bewoners. Ook 
wilt u de financiele consequenties hiervan in beeld en daarbij een dekkingsvoorstel, 
waarbij u suggereert Bouw Jong of de Fietsstrategie te benutten. 

De fietsstrategie en het uitvoeringsplan zijn voor de zomer aan uw raad voorgelegd. De 
genoemde inventarisatie is nog niet uitgevoerd. Het plaatsen van fietsklemmen moet 
natuurlijk op basis van behoefte plaatsvinden en niet op basis van of ergens beschikbare 
ruimte is. In feite vormt de wachtlijst daarom al de inventarisatie van straten waar nog 
behoefte is aan fietsklemmen. Van de meeste straten in de oude wijken hebben we dan 
ook al aanvragen ontvangen. In 2016 gaan wij hiermee aan de slag. Wij informeren u 
via de monitor Jongerenhuisvesting eind dit jaar. Daarnaast kan op basis van de 
behoefte in specifieke wijken gekeken worden naar de mogelijkheden die er zijn binnen 
het beschikbare wijkbudget. 

Motie Een betere oplossing voor hoger opgeleide werklozen (motie 40) 
U vraagt ons om een uiterste inspanning voor het maximaliseren van het aantal 
werkleerbanen bij Noorderlink. Voorts vraagt u ons om de partners in Noorderlink te 
bewegen tot het expliciete voornemen om deelnemers na hun werkleertraject aan een 
baan te helpen. Ook wilt u dat re-integratiemanagers de instructie krijgen om 
werkleerbanen als mogelijkheid direct bij ontvangst van een bijstandsaanvraag voor het 
voetlicht te brengen. Niet pas drie maanden nadien. Uw raad wil over de uitkomsten 
hiervan geinformeerd worden. 

Wij geven uitvoering aan uw motie door zo veel mogelijk werkervaringsplaatsen bij 
Noorderlink partners op te halen ten einde de mogelijkheid om het project voort te 
zetten te bevorderen. Als dat lukt, gaan wij de partners voorstellen genoemde 
'baanintentie' uit te spreken. Dat is tot nu toe niet expliciet door hen gedaan. Overigens 
vergroot een deelnemer zijn kansen op een betaalde baan al door het netwerk dat hij via 
Noorderlink opbouwt te benutten om zijn talenten te etaleren. 
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Wij maken u crop attent dat tijdens de collectieve voorlichtingsbijeenkomst voor 
Zelfdoeners, die vlak na de bijstandsaanvraagplaatsvindt, al op de 
werkervaringsplaatsen wordt gewezen, zoals u wenst. Dus niet pas na drie maanden. 
Als een klant geinteresseerd is, wordt in overleg bekeken ofhij/zij met behoud van 
uitkering daarvan gebruik kan maken. Dit neemt niet weg dat het verkrijgen van betaald 
werk voorop staat. 
Overigens verwachten wij dat juist hoger opgeleide werklozen vaak zonder onze 
bemoeienis in staat zullen zijn het juiste pad te bewandelen op weg naar een betaalde 
baan. 
Inmiddels heeft u in uw LTA de eindevaluatie van het Actieplan Jeugdwerkloosheid 
opgenomen voor november 2015. Hierin komen ookde werkervaringsplaatsen bij 
Noorderlink partners aan bod. 

REKENINGDEBAT 2014 (MEI2015) 

Motie Met een pc doet iedere middelbare scholier mee 
U verzoekt ons een laptopregeling voor kinderen in het voortgezet onderwijs in te 
voeren om ervoor te zorgen dat ook kinderen in armoede volwaardig mee kunnen doen 
in de samenleving. De dekking van de kosten in 2015 kan volgens u ten laste komen 
van het rekeningresultaat armoedebeleid 2014. 
U verwacht van ons een raadsvoorstel te behandelen in de raad van September 2015 
waarin wij u presenteren hoe de laptopregeling vorm kan krijgen, inclusief kosten en 
tijdpad. 

Over de motie hebben wij uw raad al geinformeerd door middel van de brief 
"Laptopregeling minimakinderen voortgezet onderwijs (beleidsregels) " (d.d. 26 
augustus 2015, kenmerk 5183042). Wij hebben een laptopregeling voor minimakinderen 
in het voortgezet onderwijs in beleidsregels vastgesteld zodat deze regeling al bij de 
start van het schooljaar kan ingaan. Wij beschouwen uw motie hiermee als 
afgehandeld. 

VOORJAARSDEBAT 2015 (JULI2015) 

Motie Innovatieatelier in het sociaal domein (motie 1) 
Per 1 januari j l . heeft een transitie in het sociale domein plaatsgevonden. Binnen de 
beschikbare middelen is budget gereserveerd voor de innovatieve vernieuwing van het 
sociale domein. Daarbij is het plan om voor de vernieuwing ook ideeen op te halen uit 
de stad. Met deze motie verzoekt u ons om deze innovatie mede mogelijk te maken door 
het faciliteren van innovatieateliers en hier middelen uit het innovatiebudget tegenover 
te zetten. 

Net als uw raad, hechten wij als college ook aan innovatie in het sociale domein en 
daarmee de zorg. Wij zijn er ook van overtuigd dat dit onze stadjers ten goede komt. 
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Nadat de uitkomsten van de inkoop bekend zijn organiseren we in december 2015 of 
januari 2016 een innovatieatelier. Voor de vorm zullen we daarbij kijken naar het 
voorbeeld van het innovatieatelier onderwijs. 

Motie Geef Gdansk een kans(k)! (motie 2) 
Met deze motie verzoekt u ons te onderzoeken of en op welke manier Groningen en 
Gdansk elkaar kunnen versterken. 

In de brief aan uw raad over de afhandeling van de moties uit het Voorjaarsdebat 
(kenmerk 5011010) hebben wij u geinformeerd over de uitvoering van uw motie. In 
aansluiting daarop kunnen wij u melden dat wij begin augustus contact hebben gezocht 
met de initiatiefnemers van de motie. In het gesprek hebben we de raakvlakken en de 
mogelijkheden geinventariseerd. Vanuit de gemeente Groningen willen we in eerste 
instantie vooral inzetten op een economische samenwerking. We gaan nader 
onderzoeken of bedrijven uit de stad en regio Groningen in contact willen komen met 
bedrijven in Gdansk en andersom. De eerste contacten zijn gelegd met de betrokken 
ambtenaren in Gdansk. 

Wij beschouwen uw motie hiermee als afgehandeld. 

Motie Het MBO Akkoord van Groningen (motie 11) 
Het middelbaar beroepsonderwijs neemt momenteel niet deel aan het Akkoord van 
Groningen. Met deze motie verzoekt u ons om ons in te zetten de MBO-instellingen op 
te nemen in het Akkoord of een altematief samenwerkingsverband te genereren voor 
onderwijs, economie en arbeidsmarkt. 
Het Akkoord van Groningen is een bestuurlijk samenwerkingsverband tussen gemeente, 
RUG, Hanzehogeschool en UMCG om Groningen als kennisstad te profiler en. Of en de 
wijze waarop het MBO het beste kan aansluiten bij het Akkoord van Groningen zullen 
wij agenderen voor de eerstvolgende stuurgroepvergadering, waar bovengenoemde 
partners deel vanuit maken. Wij hebben u eerder dit jaar gemeld u over de uitkomsten te 
informeren. Het MBO is overigens aangesloten hij de Koepel Economische Agenda: een 
samenwerking tussen bedrijfsleven, onderwijsinstellingen en gemeente, met als 
doelstelling het versterken van het ondernemersklimaat en werkgelegenheid. De Koepel 
Economische Agenda is voortgevloeid uit het Convenant Ondernemend Groningen, een 
van de drie onderdelen van de Economische Agenda 2015-2019 van de gemeente. 
Met een gezamenlijke Economische Agenda werken de bij de koepel aangesloten 
partijen aan een gezonde en duurzame economie, die leidt tot groei van bedrijvigheid, 
welvaart en werkgelegenheid. 
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Motie Werken in Duitsland (motie 12) 
Met deze motie verzoekt u ons te onderzoeken op welke wijze de 
arbeidsmogelijkheden voor werken in Duitsland beter onder de aandacht 
gebracht kunnen worden van Groningse werkzoekenden. 

Deze motie sluit aan bij de grensoverschrijdende activiteiten waar wij op het moment al 
op kleinere schaal mee bezig zijn. Wij zijn betrokken bij sectorplannen en het 
Koepelproject waarbij in regionaal verband wordt gekeken naar mogelijkheden die de 
Duitse arbeidsmarkt onze werkzoekenden wellicht biedt. Wij gaan onderzoeken in 
hoeverre we die mogelijkheden beter kunnen inzetten. Wij zullen u de resultaten van dit 
onderzoek in het najaar 2015 terugkoppelen en zo mogelijk met aanvullende voorstellen 
komen. 

Motie Impuls voor werk, activering, scholing (motie 13A) 
Met deze motie verzoekt u ons aan te geven wat nodig is om de doelstelling uit het 
coalitieprogramma te behalen, in het bijzonder door meer mensen te activeren door 
participatiebanen en werkervaringsplaatsen en scholing. Daarbij verzoekt u ons ook om 
bij het te ontwikkelen experiment 'bijverdienen naast een bijstandsuitkering' deze 
bijverdiensten in te kunnen zetten voor scholing. 

Wij interpreter en de motie als verzoek om voor de begrotingsbehandeling inzicht te 
geven in de keuzes voor de verschillende producten binnen het Participatiebudget. Wij 
zullen voldoen aan dit verzoek. Daarnaast ontvangt uw raad in het najaar een 
informerende brief over de experimenten in het kader van innovatie sociale zekerheid 
(veranderlabs), waarbij wij ingaan op het eventuele experiment over bijverdiensten. 

Motie Vaart maken met het nemen van klimaatmaatregelen (motie 14) 
Bij de klimaatzaak heeft de rechter 24 juni j l . uitgesproken dat de Nederlandse overheid 
de uitstoot van broeikasgassen in 2020 met 25 procent dient te verminderen ten opzichte 
van 1990. Met deze motie verzoekt uw raad ons er bij het Rijk op aan te dringen vaart te 
maken met klimaatmaatregelen en daarbij aan te bevelen de doelen uit het programma 
'Groningen geeft Energie' te versnellen. 

Met het programma 'Groningen Geeft Energie' zetten wij in op een versnelling van de 
energietransitie en daarmee op een versnelling van de reductie van de C02-uitstoot. In 
gremia, als de G32, blijven wij aandringen op een versnelling van de transitie bij het 
Rijk. Dat doen wij per brief aan de G32. In de brief d.d. 9 julijl. hebben wij aangegeven 
u over de uitkomsten te informeren. Wij beschouwen uw motie hiermee als afgehandeld. 
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Motie Leefstraat (motie 15) 
U hebt ons college verzocht een experiment te starten met 'Leefstraten' zoals 
ze ook in Gent doen. En daarbij actief aan bewoners te laten weten dat zij 
tijdelijk (bijvoorbeeld 2 maanden) ruime zeggenschap krijgen om zelf hun 
straat in te richten. 

In Gent hebben ze mooie ervaringen opgedaan met het experiment 'Leefstraten'. Een 
dergelijk experiment sluit goed aan bij de intenties die het college heeft verwoord in het 
collegeprogramma 'Voor de verandering' waarin we bewoners ruimte geven, 
stimuleren en faciliteren. Voor het slagen van het experiment is het van belang dat de 
initiatieven uit de straat zelf komen. Bottom-up en breed gedragen. We zullen vanuit de 
gebiedsteams en wijkwethouders de bewoners attenderen op het idee voor een 
'Leefstraat'. We zullen uw raad actief op de hoogte houden van de vorderingen en, 

zodra er een 'Leefstraat' gerealiseerd is, uitnodigen te komen kijken. 

Motie Bundel de krachten rond suicidepreventie (motie 17) 
Met deze motie verzoekt u ons te onderzoeken hoe we verbeteringen kunnen 
aanbrengen in suicidepreventie. 

We onderzoeken hoe we een verbetering kunnen aanbrengen in suicidepreventie en 
welke maatregelen effectief en mogelijk zijn. We willen een reeks bijeenkomsten 
organiseren waarin we de betrokken partijen bijeen brengen, om zo tot een 
gezamenlijke aanpak te komen. De uitkomsten daarvan delen wij met uw raad. 

Motie Cofinancieringsfonds breedtesport (motie 22) 
Met deze motie verzoekt u ons de mogelijkheden te onderzoeken voor een 
cofinancieringsfonds voor de breedtesport. 

We onderzoeken in het kader van het op te stellen 'Meerjarenprogramma Sport en 
Bewegen' de financiele mogelijkheden voor sport in het algemeen, waaronder 
investeringen in sportaccommodaties. We zijn hierover in gesprek met verenigingen via 
de Sportkoepel Groningen. Daarbij willen wij de mogelijkheid voor een 
cofinancieringsfonds verkennen en tevens ruimte geven aan verenigingen voor 
zelfwerkzaamheid. Er zijn geen extra middelen beschikbaar gesteld voor dit doel. Wij 
zoeken daarom de financiele mogelijkheden binnen de bestaande financiele kaders voor 
sport. 
De uitkomst hiervan nemen wij mee in het 'Meerjarenprogramma Sport en Bewegen' 
dat wij u conform de LTA in januari 2016 zullen presenteren. 
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Motie Prioriteiten buurtbewoners voor beter veiligheidsgevoel (motie 24) 
Met deze motie verzoekt u ons, samen met wijkbewoners, te werken aan een 
uitvoeringsplan voor een beter veiligheidsgevoel in de wijken en signalering 
van onveilige plekken onderdeel te laten uitmaken van de jaarlijkse 
wijkschouw. 

Burgerparticipatie is erg belangrijk, ook op het gebied van veiligheid. In dat kader zijn 
we onder andere bezig met bijvoorbeeld buurtpreventieteams, betrokkenheid studenten 
bij woninginbraken en de maand van de veiligheid. Een veilige Woon- en Leefomgeving 
is een speerpunt in de begroting en het veiligheidsbeleid. Gelet daarop is het passend 
burgers zeggenschap en inspraak te geven op het gebied van veiligheid en leefbaarheid 
in de wijk. 
Daarbij is het van belang in te zetten op wijken die 'extra aandacht' verdienen. Hierbij 
sluiten we aan bij de al bestaande structuren in de wijk. 
Om te komen tot een uitvoeringsprogramma willen we een werkbare structuur opzetten 
waarin verschillende disciplines vertegenwoordigd zijn. In 2015 leggen we de basis 
voor deze vorm van burgerparticipatie, dat we in 2016 uitwerken. Daarbij willen we 
ook de opbrengsten van het Veranderlab Veiligheid betrekken. In december 2015 
ontvangt uw raad het Jaarplan Veiligheid 2016. Dit voorstel zal daarin als een van de 
activiteiten worden opgenomen. 

Motie Drempel lager, betere toegankelijkheid (motie 25) 
Toegankelijkheid en fysieke bereikbaarheid zijn basisvoorwaarden voor 
maatschappelijke participatie. Uw raad vraagt ons in gesprek te gaan met ondernemers 
over de manier waarop winkeliers in de stad gestimuleerd kunnen worden om de 
entreedrempels die toegankelijkheid kunnen belemmeren, waar mogelijk toegankelijker 
te maken. 

In oktober spreken wij met ondernemers over uw motie in de stuurgroep 
Binnenstadsmanagement. Wij zullen u spoedig daarna informeren over de uitkomsten 
van het gesprek. 

Motie Studenteninzet 2.0 (motie 29) 
Met deze motie verzoekt u ons door middel van 'studenteninzet 2.0' het WlJS-project 
uit te breiden. Door eigenaren van particuliere kamerverhuurpanden te betrekken bij het 
WlJS-project kunnen zij een bijdrage leveren aan de leefbaarheid in de wijken. 

We gaan de grote kamerverhuurders in de stad benaderen om te bespreken of zij bereid 
zijn een rol te vervullen in de participatie van hun huurders in de wijken in ruil voor 
huurkorting. Daarbij bespreken wij ook de mogelijkheid om de kamerverhuurders te 
betrekken bij het op te zetten WlJS-project. 
Inmiddels hebben wij hierover contact gelegd met Vastgoed belang (overkoepelende 
organisatie vastgoedeigenaren). 
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We informeren uw raad over de resultaten in december 2015 bij de behandeling van het 
'Meerjarenprogramma Wonen 2016' en de daarbij horende 'Monitor 
Jongerenhuisvesting'. 

Motie Foodtrucks (motie 30) 
Met deze motie verzoekt u ons een pilot te starten om foodtrucks de mogelijkheid te 
geven ook buiten festivals hun waren aan te bieden, gebaseerd op het voorbeeld 'Lekker 
eten op de Amsterdamse straten'. 

De motie is een initiatief dat goed past in de manier waarop we willen faciliteren. Het 
huidige standplaatsenbeleid biedt vooralsnog geen ruimte voor dit soort initiatieven, 
omdat een standplaats persoonlijk ingenomen moet worden. Daarnaast is er in het 
huidige standplaatsenbeleid geen ruimte voor een roulatiesysteem. De door u 
voorgestelde pilot biedt een goed initiatief om hier mee te experimenteren. 
We zullen de opzet van de pilot betrekken bij de evaluatie van het standplaatsenbeleid. 
We nemen contact op met de gemeente Amsterdam en zullen (voor zover bekend) 
contact op nemen met potentiele initiatiefnemers. We streven naar een pilot die in het 
voorjaar/zomer van 2016 gestart kan worden. 
Met het integraal opnemen van de aanpak van deze motie in het onderwerp evaluatie 
standplaatsenbeleid op uw LTA beschouwen we uw motie hiermee als afgehandeld. 

Motie 'Friendscontracten' (motie 31) 
Met deze motie verzoekt u ons onderzoek te doen naar de mogelijkheden om 
'Friendscontracten' te stimuleren op de Groningse huurmarkt. 

We gaan samen met corporaties en andere verhuurders kijken of de 'friendscontracten' 
kunnen worden ingezet om starters een grotere kans op woonruimte in Groningen te 
geven. Daarvoor gaan we eerst een analyse uitvoeren van het probleem. We informeren 
de raad in december 2015 bij de behandeling van het 'Meerjarenprogramma Wonen 
2016' en de daarbij horende 'Monitor Jongerenhuisvesting'. 

Motie Social return (motie 34) 
Met deze motie verzoekt u ons bij aanbestedingen onze paragraaf social return uit te 
breiden met mogelijkheden voor werkleerbanen en traineeschips voor jongeren. 

Wij hebben bij de invulling van SROI (Social Return on Investment) aandacht voor alle 
doelgroepen. Maar de komende jaren zullen wij extra aandacht besteden aan 
mogelijkheden voor jongeren door hen onder de aandacht te brengen bij 
opdrachtnemers en door samen te werken met onderwijsinstellingen. Een concreet 
voorbeeld hiervan is de Ringwegacademie. Hier wordt ingezet op het creeren van 200 
leerwerkplekken, bestaande uit BBL, stages en traineeships door middel van Social 
Return. Er is uitgebreider op het onderwerp jongeren en SROI ingegaan in de 
beleidsevaluatie Social Return 2012-2014 met bijbehorende brief (kenmerk 5193507) 
die in September 2015 door uw raad is besproken. Wij beschouwen hiermee de motie als 
afgehandeld. 
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Onderwerp Voortgang openstaande moties \ 

OVERIGE MOTIES (t/m augustus 2015) 

Motie Bestemming in tijdelijkheid (april 2014) 

Uw raad verzoekt ons college rondom het bestemmingsplan woningsplitsing: 
• de maatregel binnen twee jaar na ingangsdatum van het facetbestemmingsplan te 

evalueren; 
• in de evaluatie in te gaan op zowel de gewenste als de ongewenste effecten van 

deze maatregel, met daarbij specifieke maar niet exclusieve aandacht voor de 
ontwikkeling van de woningmarkt voor starters; 

• tevens in de evaluatie te beargumenteren waarom een tussentijdse actualisering 
van het facetbestemmingsplan al dan niet nodig wordt geacht. 

U hebt ons gevraagd het bestemmingsplan woningsplitsing na twee jaar te evalueren. 
Het bestemmingsplan is voor de zomer van 2014 vastgesteld. Dit betekent dat we u voor 
de zomer van 2016 een evaluatie doen toekomen. In de monitor Jongerenhuisvesting 
informeren wij u eind 2015 over de ervaringen tot dan toe. 

Motie Onderzoek Martiniplaza (mei 2014) 
U hebt ons in de motie verzocht om in het onderzoek naar de beste locatie voor 
Martiniplaza ook te kijken naar onder andere de interne bedrijfsvoering, de 
mogelijkheden van verkoop, de verbetering van de bereikbaarheid om een zo volledig 
mogelijk beeld te krijgen van de situatie en de mogelijkheden. 

Naar aanleiding van alle ontwikkelingen rond Martiniplaza vanaf mei 2014, hebben wij 
u eind vorigjaar gemeld dat de strekking van uw motie zou worden betrokken bij het 
nog uit te voeren (bredere) onderzoek naar de toekomst van Martiniplaza. In de 
vergadering van uw raadscommissle Onderwijs en Welzijn van 29 april 2015 heeft u -
onder andere - onze brief (kenmerk 4954001) met daarin de opdrachtformuleringen 
voor deze onderzoeken besproken en aangevuld met het scenario 'verkoop 
Martiniplaza'. 
In de daarop volgende periode tot aan de zomervakantie heeft het offertetraject 
plaatsgevonden en is de opdracht verleend aan het onderzoeksbureau LAgroup. Gelet 
op de bestaande orderportefeuille van LAgroup is het onderzoek medio augustus van 
start gegaan. Op grand van de met LAgroup vastgestelde planning van de uit te voeren 
werkzaamheden verwachten wij de onderzoeksresultaten eind dit jaar. Op grond van de 
onderzoeksresultaten zal aansluitend het onderzoek naar de governance m.b.t. 
Martiniplaza en de Oosterpoort /Stadsschouwburg worden uitgevoerd. Op dat laatste 
onderzoek verwachten wij een doorlooptijd van drie maanden. 

Motie minimaliseren overlast voor bewoners Parkweg (mei 2014) 
U verzoekt ons te onderzoeken of extra (geluids)maatregelen getroffen kunnen worden 
voor bewoners aan de Parkweg. 

Per brief van 24 juni 2015 (kenmerk 50467780) hebben we u geinformeerd over ons 
overleg met bewoners. De aan de bewoners toegezegde geluidsreducerende 
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maatregelen zijn alle voor de ingebruikname van de 'buslus' - uiterlijk 1 april 2015-
gerealiseerd. Wij beschouwen uw motie hiermee als afgehandeld. 

Motie "Vreemd aan de orde van de dag over pinautomaten in Hoogkerk" (mei 
2014) 
U vaagt ons deze motie onder aandacht te brengen bij de directievoorzitters van de 
Rabobank en de fNG bank teneinde in Hoogkerk en in de toekomst andere wijken 
geldopname per wijk 24 uur per dag bereikbaar en beschikbaar te houden. 

Ondernemers en bewoners hebben zich sterk gemaakt om een 24/7-bereikbare 
geldautomaat voor de wijk te behouden. Afgelopen jaar hebben wij -evenals de 
ondernemers uit Hoogkerk zelf- gesproken met zowel Rabobank als ING-bank. Het 
besluit van beide banken tot sluiting van een openbare pinautomaat is onafhankelijk van 
elkaar genomen. Beide banken zijn niet gelukkig met deze gang van zaken. De sluiting 
van de openbare pinautomaten is vooral een gevolg van de toegenomen strengere eisen 
van verzekeringstechnische aard met het oog op de veiligheid van woningen (i.v.m. 
plofkraken). Heropenen van een 24/7-bereikbare openbare pinautomaat vraagt -
volgens de banken- een forse investering, zowel eenmalig als voor jaarlijks onderhoud. 
Op dit moment kan men in Hoogkerkpinnen in een winkel gedurende de openingstijden 
(8.00-20.00 uur). Een extra pinautomaat van Rabobank bijplaatsen in de winkel is 
onderzocht, maar contractueel niet mogelijk. Ook een gezamenlijke 'witte' zuil is qua 
wetgeving niet toegestaan. Wij hebben begrepen van de ING dat de pinautomaat in de 
winkel inmiddels naar behoren functioneert. 

Wij volgen de maatschappelijke veranderingen met betrekking tot geautomatiseerd 
betalen. Wij hebben met beide banken gesproken over de consequenties van hun besluit 
en hen gewezen op hun maatschappelijke verantwoordelijkheid. Daar zijn ze ook 
gevoelig voor. Onze invloed reikt niet verder dan hiervoor beschreven, wij gaan niet 
over de interne afweging en besluitvorming van banken. We gaan ervan uit dat hiermee 
uw motie is afgehandeld. 

Moties debat Zuidelijke Ringweg (juni 2014) 
Op 25 juni 2014 heeft uw raad meerdere moties ingediend over de Tussenstand 
Tracebesluit, Helperzoomtunnel Zuidelijke ringweg: de 'moties luchtkwaliteit Aanpak 
Ring Zuid' en 'Diffractiestroken of geluidsgoten' zijn nog niet afgehandeld, omdat de 
voorbereiding hiervan nog plaatsvindt. 

Ten aanzien van de Motie Luchtkwaliteit kunnen wij u melden dat wij in gesprek zijn 
met provincie over dit onderwerp en de laatste hand leggen aan de uitvoering van uw 
motie. Wij zullen u hierover zo spoedig mogelijk per brief informeren. 
De verkenningen naar mogelijke diffractiestroken of geluidsgoten zullen in het najaar 
2015 worden opgepakt (dat is tijdens de aanbestedingsfase) door ARZ. Wij zullen u 
nader informeren over de uitkomsten van de verkenningen, de datum hangt mede af van 
eventuele besluitvorming door de verschillende partijen. 
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Motie inzet werkzoekende bouwvakkers in aardbevingsgebied (September 2014) 
De komende jaren zullen in het aardbevingsgebied in de provincie Groningen 50.000 
woningen worden versterkt en hersteld. Dit biedt veel werkgelegenheidskansen in de 
bouwsector voor werkzoekenden en jongeren op LBO en MBO niveau. In de motie 
verzoekt uw raad het college in gesprek te gaan met betrokken partijen rondom het 
aardbevingsdossier (zoals de NAM, de Provincie Groningen, Bouwend Nederland, 
Woningcorporaties en andere gemeenten) en ervoor te zorgen dat zo veel mogelijk 
werkzoekende bouwvakkers uit de stad en provincie aan het werk gaan. Daarnaast 
verzoekt de raad om de MBO instellingen hier nog intensiever bij te betrekken zodat zij 
hun kennis ter beschikking kunnen stellen en nieuwe methoden kunnen ontwikkelen 
voor het aardbevingsbestendig bouwen. 
U vraagt hierbij aandacht voor: 

- het naast het MBO ook de hogere kennisinstellingen bij het aardbevingsdossier 
te betrekken; 
de term ruim baan steviger neer te zetten zodat (uitsluitend) werkzoekende 
bouwvakkers uit de stad en regio voor dit werk in aanmerking komen. 

Wij hebben uw raad in meijl. per brief (kenmerk 5011010) geinformeerd over de stand 
van zaken rondom de afhandeling van uw motie. 
Daarnaast hebben wij in de beantwoording van schriftelijke vragen ex art. 41 RvO van 
de fracties van de SP en de PvdA over aanbestedingsprocedure grote projecten en 
bevordering werkgelegenheid (kenmerk 4908093) hier aandacht aan besteed. 
Het belang om onze werkzoekenden in de bouw aan het werk te helpen blijft onze 
aandacht houden en wij zullen dit blijven faciliteren. 
Dit najaar ontvangt u van ons een brief met meer informatie over de uitvoering van uw 
motie. 

Motie Ruimte voor vluchtelingen I.S. (Vreemd aan de orde van de dag, September 
2014)) 
U verzoekt ons in contact te treden met het COA en de mogelijkheden te onderzoeken 
om binnen de gemeentegrenzen ruimte te bieden aan vluchtelingen en de raad daarover 
voor de begroting te rapporteren. 

In onze brief van 12 november 2014 (kenmerk 4687538) hebben wij u 
geinformeerd over ons contact met het COA over de wijze waarop de 
gemeente Groningen het COA tegemoet kan komen in de opvang van 
vluchtelingen. 
Om de sterk toegenomen toestroom van vluchtelingen het hoofd te bieden, 
verlenen we medewerking aan de huisvesting van een noodopvang voor 
vluchtelingen. Het gaat daarbij om een voorziening voor tijdelijke opvang. 
De noodopvang biedt plaats aan maximaal 550 vluchtelingen. Met het COA 
streven we ernaar de noodopvang op korte termijn, oktober 2015, te openen. 
Daarnaast zijn wij nog in gesprek met het COA over het realiseren van 
opvangvoorzieningen voor twee categorieen vluchtelingen. Enerzijds 
asielzoekerscentra (AZC) voor vluchtelingen die opvang krijgen in 
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afwachting van hun asielprocedure en anderzijds opvangvoorzieningen voor 
vluchtelingen met een verblijfsstatus (statushouders).Hiertoe hebben wij het 
aanbod aan eigen vastgoed en vastgoed van derden geinventariseerd. Als 
blijkt dat een van de plannen, de verbouw van een kantoorgebouw of het 
realiseren van nieuwbouw, als levensvatbaar wordt aangemerkt, dan zullen 
we in een breed samengestelde werkgroep de plannen beoordelen. Hierbij 
nemen we aspecten mee als de omvang van de locatie, veiligheid, de 
inpasbaarheid ten opzichte van omringende woonwijken en de aanwezigheid 
van voldoende (onderwijs)voorzieningen in de nabije omgeving. Ook zullen 
we hierbij de financiele consequenties betrekken. 

Motie drie meter is beter (September 2014) 
Met deze motie wordt verzocht te bezien of in de voor te bereiden aanbesteding voor de 
Tunnel Paterswoldseweg een verbreding van de fietspaden naar 2 x 3 meter op te nemen 
is als een 'uitdaging aan de aannemer' en uw raad hierover te informeren bij het 
Ontwerp Tracebesluit. 
De verbreding mag niet ten koste gaan van de kwaliteit van de naastgelegen openbare 
ruimte. 

Wij hebben uitvoering gegeven aan uw motie en zijn met de opdrachtgever van de 
tunnel - ProRail - in gesprek gegaan. 
Onlangs hebben wij u per brief geinformeerd (kenmerk 5139884) over de vertraging 
van het Ontwerp Tracebesluit (0TB) van de ESGL. Vanwege deze vertraging vindt het 
aanbestedingstraject later plaats. We verwachten u hier in het voorjaar 2016 nader te 
kunnen informeren. 

Motie Groen advies (September 2014) 
Uw raad heeft deze motie tijdens de vaststelling van de visie werklocaties Rode Loper 
en beleidsnotitie Westpoort aangenomen. U vraagt ons de supervisor de opdracht te 
geven ondernemers te informeren en adviseren over de mogelijkheden van duurzaam 
bouwen, waarbij onder andere subsidiemogelijkheden en lokale producenten worden 
benoemd. 

Uw raad heeft in de commissievergadering Werk en Lnkomen van 16 September jl. de 
brief (kenmerk 5083213) over de uitvoering van deze motie voor kennisgeving 
aangenomen. Wij gaan ervanuit dat uw motie hiermee is afgehandeld. 

Motie Oog voor kleine ondernemers (oktober 2014) 
Uw raad vindt dat de levendigheid niet alleen op de zondagen maar ook op 
doordeweekse dagen een extra boost kan gebruiken. Met deze motie vraagt u ons ons 
evenredig in te zetten om de aantrekkelijkheid van de stad ook op andere dagen van de 
week te stimuleren en het gevoerde beleid na een jaar te evalueren. 

We Helen u eerder weten dat de uitvoering van de motie past binnen het lopende beleid 
van het Evenementenprogramma binnenstad. Hierbij is sprake van 
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evenementenspreiding in geografische zin, dagen in de week en perioden van het jaar. 
Ook past de motie binnen het lopende detailhandel beleid. We voeren ook de campagne 
'Alle dagen welkom in Groningen' waarmee we laten zien dat je in Groningen alle 
dagen kunt winkelen, theater, film of museum kunt bezoeken of uit eten kunt gaan. 
Verder heeft wethouder Van Keulen in de raadscommissle Werk en Inkomen van juni 
2015 toegezegd dat het college zal rapporteren over de verdeling van de inzet voor 
activiteiten en evenementen over de hele week. Dat doen wij ultimo maart 2016 in 
combinatie met de evaluatie van het programma binnenstad 2015 en het nieuwe 
programma voor 2016. De evaluatie van 'De levendige stad, ook op zondagen' ontvangt 
u in het eerste kwartaal van 2016. 

Motie Experiment Huishoudelijke Hulp (oktober 2014) 
Uw motie heeft een opdracht aan het college als gevolg, die inhoudt dat samen met 
betrokkenen, zoals burgers, wijkorganisaties en woningbouwverenigingen 
geexperimenteerd gaat worden met andere organisatievormen van de huishoudelijke 
hulp (zoals wijkcorporaties of vouchers). Burgers moeten worden uitgedaagd om na te 
denken over nieuwe vormen van hulp. 

Zoals eerder aangegeven hebben we the right to challenge (RtC), die burgers de 
mogelijkheid biedt om nieuwe vormen van hulp te bieden, alvast opgenomen in de 
Nadere regels Wmo. Daarmee hebben we (deels) invulling gegeven aan onze toezegging 
dat burgers het recht krijgen de gemeente uit te dagen. We onderzoeken momenteel 
welke kaders nodig zijn om succesvol uitvoering te kunnen geven aan the right to 
challenge en verwachten dit in november met uw raad te kunnen bespreken. 
Landelijk is er grote belangstelling voor het werken met vouchers of dienstencheques. 
De administratieve lasten daarbij zijn echter aanzienlijk voor de gemeente. Er is 
inmiddels een landelijke standaard ontwikkeld, waarvan een handjevol gemeenten 
gebruik maakt. We onderzoeken de mogelijkheden van dit vouchersysteem voor de 
gemeente Groningen en zullen daarbij nadrukkelijk aandacht hebben voor de 
meerwaarde ervan voor onze burgers. 
Voor 2016 onderzoeken we of we het wassen en strijken in de wijken kunnen 
organiseren. Dat doen we in samenwerking met maatschappelijke organisaties en in 
overleg met de Wmo-adviesorganen. 
We blijven in gesprek met innoverende zorgaanbieders. Momenteel loopt de 
aanbesteding voor zorg, waaronder huishoudelijke hulp. Daarin is aandacht voor 
innoverende vormen van zorg. Vanaf januari 2016 zullen deze zorgaanbieders actief 
zijn. 
We houden u graag op de hoogte van de hier aangegeven aanpak en ontwikkelingen. 
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Motie De stem van jongeren (oktober 2014) 
U verzoekt het college een geschikte manier te vinden om in gesprek te gaan met 
kinderen en jongeren met als doel gezamenlijk vorm te geven aan de nieuwe jeugdhulp. 
Daarbij gebruikmakend van ervaringen in het land. 

Op 20 maart jl. hebben wij u per brief geinformeerd (kenmerk 4906259) over de 
afhandeling van de moties die uw raad heeft aangenomen bij de behandeling van het 
Beleidsplan/Uitvoeringsplan Vernieuwing Sociaal Domein 2014/2015 en de 
verordeningen Wmo 2015 en Jeugd 2015. 
Wij hebben u in meijl. gemeld dat wij via het RIGG alle mogelijkheden onderzoeken 
met betrekking tot participatie van kinderen en jongeren bij jeugdhulp. We denken 
hierbij bijvoorbeeld aan een kinder- en jongerenplatform dat verbonden is aan het 
RIGG. Daarnaast zijn we ook binnen de gemeente Groningen aan het onderzoeken op 
welke wijze we dit vorm kunnen geven. Over de uitkomsten van het onderzoek 
informeren wij u in de derde kwartaalrapportage 2015 over de uitvoering van de Wmo 
en Jeugdwet, die volgt in het vierde kwartaal van 2015. 

Motie Zet tuin op de kaart (november 2014) 
In de raad van 26 november 2014 is bij de bespreking van het bestemmingsplan 
Binnenstad de motie van Partij van de Dieren, Groen Links en SP aangenomen. In de 
motie wordt het college verzocht om bij vergunningverlening voor percelen die niet als 
Tuin of Groen zijn bestemd, maar wel in de praktijk een dergelijke functie vervullen, 
actief te adviseren over het plaatsen van groene daken ter plaatse. Tevens wordt 
verzocht om het plaatsen van groene daken als compensatie voor verlies aan stadgroen 
(waaronder bomen) nadrukkelijk te stimuleren, wanneer groencompensatie niet 
anderszins mogelijk is. 

Bij het verlenen van bouwvergunning waarbij groen verdwijnt in de binnenstad, 
informeren we de aanvrager actief door het meegeven van twee folders. Het gaat hier 
om de folder "Subsidie voor groene daken" en de folder "Water in de stad". De 
subsidieregeling voor groene daken blijft in zijn huidige vorm bestaan. Als onderdeel 
van de actie Steenbreek is deze zomer op OOGTV een serie uitgezonden over het belang 
van groene tuinen in de stad. Ook hierin hebben we de subsidieregeling voor groene 
daken onder de aandacht gebracht. Verder zijn we bezig met de uitwerking van 
beleidsregels voor groencompensatie. Hierin nemen we de optie voor de aanleg van 
groene daken of groene gevels als compensatiemogelijkheid nadrukkelijk mee. Zoals 
eerder aangegeven zullen we bij een op te zetten manifestatie over het wonen in en rond 
de binnenstad dit onderwerp actief programmeren. 
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Motie Zonnige perronkappen (februari 2015) 
Wij hebben als gemeente Groningen vergaande ambities op het gebied van 
duurzaamheid en willen in 2035 energie neutraal zijn. Er zijn landelijke voorbeelden 
van perronkappen op stations (zoals in Utrecht) die zijn voorzien van innovatieve 
zonnepanelen met koud gebogen glas. In deze motie wordt voorgesteld om te 
onderzoeken of de perronkappen bij het Hoofdstation ook van dergelijke innovatieve 
zonnepanelen kunnen worden voorzien. 
U verzoekt ons als college om ProRail te verzoeken om onderzoek te laten uitvoeren 
voor de toepassing van innovatieve zonnepanelen. 

Wij hebben u ook op 25 maart jl. per brief geinformeerd (kenmerk 4920109) over onze 
gezamenlijke duurzame ambitie met betrekking tot het Hoofdstation. 
U heeft ons gevraagd om ProRail te verzoeken onderzoek te laten uitvoeren 
vluchtelingen voor de toepassing van innovatieve zonnepanelen op de happen. Hoewel 
wij niet de eigenaar van de kappen zijn/worden en dit onderdeel van het project ook niet 
financieren gaan we ProRail vragen om het door u gevraagde onderzoek uit te voeren. 
Aandachtspunt hierbij is wel het monumentale karakter van de bestaande 
perronkappen. Zonnepanelen mogen geen onacceptabele afbreuk doen aan deze 
monumentale onderdelen van het Hoofdstation. 
In het ambitiedocument ' Mooi' dat u afgelopen februari heeft vastgesteld bevat nog 
drie soorten kappen voor het Hoofdstation. Op dit moment werkt NL-architecten aan de 
verdere uitwerking van de kappen. Deze nadere uitwerking ontvangt u in december 
2015 of januari 2016. Op dat moment is waarschijnlijk ook duidelijk of de kappen 
geschikt zijn voor zonnepanelen. Overigens zal duurzaamheid een van de 
gunningscriteria worden bij de aanbesteding. 

Motie Statiegeld (april 2015) 
Tijdens de bespreking van de discussienota "Op weg naar een afvalloze Stad" is door 
uw raad aangegeven dat de statiegeldregeling ter discussie (afschaffing) staat, dat deze 
regeling zorgt dat meer dan 95% van het glas en plastic fiessen gescheiden wordt 
ingezameld en dat uitbreiding van de regeling kan bijdragen aan het voorkomen van 
zwerfvuil. 
U hebt ons verzocht om via de VNG er bij de regering op aan te dringen de bestaande 
statiegeldregelingen in stand te houden en uit te breiden voor kleine PET-flesjes en 
drinkblikjes. En u te informeren over de uitkomsten van deze motie. 

Groningen is altijd sterk voorvechter geweest van behoud c.q. uitbreiding van de 
statiegeldregeling. Landelijk zijn in het kader van de Raamovereenkomst Verpakkingen 
2013 - 2022 afspraken gemaakt tussen het Rijk, het verpakkende bedrijfsleven en de 
VNG die tot meer preventie en hergebruik van kunststof afval moeten leiden. Onderdeel 
van deze landelijke afspraken is dat de statiegeldregeling - waar het verpakkende 
bedrijfsleven en detailhandel van af willen - afgeschaft mag worden mits er voldaan 
zou worden aan een aantal voorwaarden. 
Het college heeft via verschillende gremia (VNG, branchevereniging NVRD) haar 
standpunt over de statiegeldregeling nogmaals kenbaar gemaakt en zodoende getracht 
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de minister te overtuigen om uiterst terughoudend te zijn inzake afschaffing van de 
statiegeldregeling. 
Inmiddels (juni 2015) heeft de minister van MM - nadat uit een beoordeling is gebleken 
dat het bedrijfsleven niet aan alle gestelde voorwaarden heeft voldaan - besloten om 
hier geen toestemming voor te verlenen. Daarmee is de statiegeldregeling vooralsnog 
voor onbepaalde tijd behouden. Daarnaast is - mede onder druk van gemeenten - in het 
kader van de Raamovereenkomst Verpakkingen besloten om landelijk pilots uit te gaan 
voeren met de gescheiden inzameling van kleine PET-flessen en blikverpakkingen. 
Daarbij wordt gekeken naar toepassing van beloningssystemen (retourpremies) en inzet 
van maatschappelijke organisaties bij de inzameling (scholen, verenigingen e.d.). Wij 
zullen uw raad in december 2015 hier nader over informeren in het kader van de 
besluitvorming door uw raad over het nieuwe afvalplan 2016 - 2020. 

Motie Afvallen (april 2015) 
Tijdens de bespreking van de discussienota "naar een afvalloze Stad" is door uw raad 
gerefereerd naar een experiment met verregaande afvalscheiding dat door de ROVA is 
gehouden onder 100 huishoudens in Overijssel. Dit experiment zorgde er voor dat de 
deelnemende groep bewoners 89% minder afval produceert ten opzichte van de rest van 
Nederland. 
Met deze motie verzoekt u ons de mogelijkheden te onderzoeken om een dergelijk 
experiment ook in Groningen uit te voeren en de uitkomsten daarvan aan u terug te 
koppelen. 

Wij zullen de mogelijkheden binnen het kader van de nadere uitwerking van het 
afvalplan 2016 -2020 bezien. Deze nadere uitwerking vindt de komende maanden 
plaats. Wij verwachten uw raad in december 2015 een voorstel over het nieuwe 
afvalplan voor te leggen. Daadwerkelijke uitvoering van een experiment zal dan op zijn 
vroegst plaatsvinden in 2016. 

Motie Goede participatie vereist goede communicatie (april 2015) 
Tijdens de bespreking van het raadsvoorstel verordeningen Participatiewet heeft u ons 
met deze motie verzocht dat de communicatie naar de doelgroep over het stelsel van 
bijstands-verplichtingen en bijbehorende maatregelen, wordt afgestemd met 
vertegenwoordiging van de doelgroep (clientenraad). Zodat er sprake is van een goede, 
passende en begrijpelijke communicatie. 

Wij hechten aan goede communicatie. Voor de nieuwe onderdelen Participatiewet is dit 
al in gang gezet. Langs allerlei kanalen (website, bijsluiter, beschikking en bij de 
intake) worden mensen geinformeerd over hun rechten en plichten. Er ligt al een plan 
om de communicatie breder te trekken. De communicatie over de Participatiewet zal dit 
najaar worden meegenomen in het plan van aanpak dienstverlening in overleg met de 
doelgroep en tevens bij de evaluatie daarvan. Na 1 mei 2016, een jaar na 
inwerkingtreding van de Afstemmingsverordening Participatiewet, zullen wij u 
rapporteren over de aard en het aantal opgelegde maatregelen. 
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Motie meer private investering in geothermie (mei 2015) 
In uw motie wordt geconcludeerd: 
• dat het warmteproject Geothermie Noordwest interessant kan zijn voor private 

partijen; 
dat private partijen ook belang hebben bij energietransitie; 

• dat private partijen mee kunnen delen in de risico's; 
• dat private partijen deskundigheid kunnen in brengen. 
U geeft daarbij aan dat uitsluiten van private investeerders onwenselijk is. 
U verzoekt ons college, na het verwerken van de business case in een bidbook, samen 
met private investeerders de samenwerkingsvoorwaarden op te stellen, opdat mogelijke 
partners niet bij voorbaat worden uitgesloten. 

Wij hebben u in de raadsvergadering onder andere aangegeven dat in de fase die we nu 
ingaan we inderdaad de samenwerking met private partijen opzoeken om uiteindelijk tot 
partners te komen die participeren. 
De motie wijkt in feite niet af van het traject dat wij het komend halfjaar met 
marktpartijen ingaan en al deels gestart zijn. 
Het eindresultaat van dit selectieproces en onderhandelingen wordt eind dit jaar aan 
uw raad voorgelegd waarbij u kunt besluiten hoe de gemeente financieel participeert in 
het op te richten warmtebedrijf. 

Motie Op zoek naar warmtelekken (mei 2015) 
U verzoekt ons om het voor Stadjers mogelijk te maken warmtelekken in woningen zelf 
op te sporen met een warmtecamera die geleend kan worden. 

Op dit moment vindt nader onderzoek plaats op welke manier een warmtecamera het 
best beschikbaar kan worden gesteld. Warmtebeelden zijn vaak lastig te interpreteren 
en daarom achten wij een connectie met Groningen Woont Slim noodzakelijk. Daarom 
voeren wij overleg met Groningen Woont Slim. In het najaar van 2015 zullen wij de 
uitkomsten van het overleg delen. 

Motie vernieuwing duurzaamheidspromotie (mei 2015) 
Deze motie verzoekt het college te zoeken naar effectievere manieren om inwoners te 
verleiden tot het treffen van duurzaamheidsmaatregelen aan hun woningen. Hierbij 
tevens de mogelijkheid te onderzoeken om te gaan werken met zogeheten 'lead-
vergoedingen'. 

Wij streven ernaar deze motie uit te voeren door de ingeslagen weg met "Groningen 
woont SLIM" te vervolgen. In overleg met "Groningen Woont Slim " wordt gekeken of 
een lead vergoeding kan leiden tot meer inwoners die energiebesparende maatregelen 
treffen. In September vindt hierover overleg plaats. Bij een positieve uitkomst, zal er 
onderzoek worden gedaan naar de manier waarop dit ingericht kan worden en wat 
daarvan de financiele gevolgen zijn. In het najaar 2015 volgt hierover meer informatie. 
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Motie Voorfinanciering Duurzaamheidsmaatregelen (mei 2015) 
Deze motie wijst op het grote potentieel voor zonnepanelen op woningen van 
particulieren en andere verduurzamingsmaatregelen voor deze woningen. Het college 
wordt gevraagd te onderzoeken hoe deze kunnen worden voorgefinancierd om te zijner 
tijd door de eigenaren terugbetaald te worden. 
Hierbij verzoekt u: 

zowel te kijken naar relatief kleine maatregelen (het plaatsen van zonnepanelen 
of het verbeteren van de isolatie) als naar grotere totaalpakketten waarbij een 
woning of bedrijfspand in een keer energieneutraal wordt gemaakt; 
de mogelijkheden te onderzoeken om dit in samenwerking met private partijen 
of andere overheden te ontwikkelen; 
de mogelijkheden en bijbehorende kosten voor uw raad inzichtelijk te maken. 

Deze benadering is eerder beproefd in het kader van een green deal met het rijk. Wij 
willen dit opnieuw bestuderen. Onderzocht kan worden hoe hiervoor een 
investeringsfonds kan worden ingesteld met verschillende mogelijkheden om dit fonds te 
voeden. Deze kunnen in beeld gebracht worden met hun voors en tegens. Hierbij is er 
een raakvlak met de afspraken in het coalitieakkoord over de woonlasten. In het 
onderzoek kan ook de rechtsvorm en het beheer van zo 'n fonds meegenomen worden. 
Dit bijv. in de analogic met Startersleningen die via een revolverend fonds elders zijn 
onder gebracht. 
Op dit moment worden al kaders opgesteld voor het verstrekken van leningen aan 
derden. Het onderzoek naar een investeringsfonds zou kunnen aanhaken bij genoemde 
kaderstelling. Uitwerking in samenwerking met 'Groningen woont SLIM' en Grunneger 
Power behoort tot de mogelijkheden. 
Het onderzoek zal plaatsvinden in najaar 2015. Hierin worden ookde ontwikkelingen in 
de provincie Groningen betrokken, waar onder andere een revolverend fonds zal 
worden ingesteld. 

Motie Energiecheck bij aardbevingsschade (mei 2015) 
Deze motie verzoekt het college om mogelijk te maken dat bij aardbevingsschade de 
gelegenheid te baat wordt genomen om ook energiebesparingsmaatregelen te nemen. En 
hierbij samenwerking tussen Groningen woont SLIM en het Centrum Veilig Wonen na 
te streven. 

Bij het verstevigen van woningen wordt ingezet op het verduurzamen van wonen, 
bijvoorbeeld zoals bij de nul-op-de-meter concepten in Loppersum. Dit wordt 
gecoordineerd door de Nationaal coordinator en start in de kern van het bevingsgebied 
(Loppersum). Of de stad hier in de toekomst voor in aanmerking komt is onzeker, omdat 
de NPR normen nog niet bekend zijn. In de motie wordt echter gevraagd om 
energiebesparende maatregelen bij schadeherstelwerkzaamheden naar aanleiding van 
bevingsschade. Dat is niet uitvoerbaar, de combinatie schadeherstel en 
verduurzamingswerkzaamheden is in de praktijk niet te realiseren in 1 adviseur. Het 
specialisme is daarvoor te verschillend. Ten tweede kunnen inwoners met schade zelf 
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bepalen hoe en bij wie ze de herstelwerkzaamheden laten uitvoeren. In dit proces heeft 
de gemeente geen rol. Dit loopt via het Centrum Veilig Wonen. 

Motie Samen met de Stad (mei 2015) 
Deze motie verzoekt het college (n.a.v. het rekenkamerrapport) om de ambitie 
"Groningen energieneutraal in 2013" nadrukkelijke kenbaar te maken bij 
maatschappelijke instellingen en bedrijven en deze te vragen welke stappen zij willen 
zetten, en daarmee zichtbaar te maken wie wat doet op het gebied van duurzaamheid. 

Uw motie past in het voornemen om een Routekaart naar 2035 op te stellen. Inmiddels 
zijn de voorbereidende gesprekken gevoerd en de komende maanden worden 
verschillende perspectieven geschetst voor de manier waarop Groningen 
energieneutraal kan worden. Als die perspectieven er zijn vinden er werksessies plaats 
met maatschappelijke partners, bedrijven en burgers om het verhaal dat moet leiden tot 
die perspectieven te formuleren. Dit gebeurt in het najaar van 2015. Eind 2015 moet de 
Routekaart naar 2035 er zijn. Op deze manier worden verschillende actoren uit de stad 
betrokken bij het behalen van de energiedoelstellingen. 

Motie Meer flexibiliteit bij leges zonneweiden (mei 2015) 
Deze motie verzoekt het college te onderzoeken hoe het beperkende effect van het 
heffen van leges voor omgevingsvergunningen voor zonneweides kan worden 
verminderd, door deze leges voorwaardelijk te maken van honorering van rijkssubsidie 
en deze pas in rekening te brengen na toekenning van de rijkssubsidie. 

In voorbereiding op de uitvoering van uw motie hebben wij in julijl. ingestemd met de 
randvoorwaarden voor zonneparken. Besloten is dat voor zonneparken de leges worden 
geheven over de bouwconstructie en niet over de totale bouwsom, de raad voor te 
stellen de legesverordening hierop aan te passen en de raad haar wensen en 
bedenkingen hierop kenbaar te laten maken. Tevens is besloten te zoeken naar 
maatwerk voor al lopende zonneparkinitiatieven waarvoor al een SDE+ beschikking is 
gegeven. 
Wij zullen u hierover in het najaar nader informeren, waarbij wij tevens bekijken of het 

juridisch mogelijk is het heffen van leges af te laten hangen van het al dan niet verlenen 
van een SDE+ subsidie. 

Motie Melding omgevingsvergunning (juni 2015) 
Het college wordt verzocht wat de voor- en nadelen zijn van verschillende vormen van 
informatievoorzieningen over omgevingsvergunningen en onttrekkingsvergunningen 
voor omwonenden. Het college wordt verzocht de raad hierover in het najaar te 
rapporteren. 

Het goed informeren van bewoners is een punt waar we al mee aan de slag zijn en we 
op basis van deze motie verder mee gaan. 
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De motie is uitvoerbaar en past binnen het proces waar we al mee bezig zijn om 
bewoners beter te informeren. Op dit moment wordt informatie rondom 
omgevingsvergunningen op twee manieren aangeboden via de website. 
Ten eerste wordt bij de wekelijkse bekendmakingen een overzicht gegeven van de 
binnengekomen aanvragen en verleende vergunningen. Dit betreft in feite de 
bekendmakingen die voorheen wekelijks via de Gezinsbode werden gepubliceerd. 
Voordeel hiervan is dat ook oudere publicaties eenvoudig te raadplegen zijn. Nadeel is 
dat het wekelijks verschijnt en het document niet goed en makkelijk te doorzoeken is en 
het daarmee niet aan de webrichtlijnen kan voldoen. 
De tweede manier betreft het actuele overzicht omgevingsvergunningen dat wordt 
aangeboden via de site. Hierbij kan op adres en straal daaromheen worden gezocht 
naar aanvragen voor een omgevingsvergunning. Daarbij wordt ook de status van de 
aanvraag of het besluit vermeld en wordt uitleg gegeven over die status. Voordeel 
hiervan is dat men gerichter kan zoeken en de resultaten in een lijst of overzicht 
gepresenteerd kan krijgen. Als nadeel geldt dat de actualiteit niet altijd gegarandeerd 
kan worden. Voor beide manieren geldt als algemeen nadeel dat de informatie passief 
wordt aangeboden. 

Begin dit jaar hebben wij gekeken naar de bekendmakingen van de gemeente, ook wel 
overheidspublicaties genoemd. Op meerdere fronten moest de informatievoorziening 
vanuit de gemeente worden aangepast. Landelijk is daar een voorziening voor 
ingericht, de Gemeenschappelijke Voorziening Overheidspublicaties (GVOP). Een van 
de mogelijkheden van deze voorziening betreft een 'omgevingsapp'. Als gemeente gaan 
wij deelnemen aan de GVOP. Naast de voordelen van de twee voornoemde manieren 
heeft de app het grote voordeel dat de informatie, na het instellen van een account, 
actief wordt aangeboden en men niet zelf meer op zoek hoeft. 
Er wordt nu gewerkt aan het af sluiten van de gebruiksovereenkomst met GVOP en het 
maken van een plan voor de invoering. 
We zullen conform de motie uw raad in het najaar rapporteren over de verschillende 
mogelijkheden en de voor- en nadelen. 

Motie Intrekken ongewenste bouwvergunningen (juni 2015) 
Het college wordt verzocht zo snel mogelijk een onderzoek te doen naar welke 
omgevingsvergunningen (met de bestemming bouwen) de afgelopen 10 jaar zijn 
uitgegeven waar tot op heden niets mee is gedaan. Tevens wordt verzocht een afweging 
te maken of de uitvoering van de vergunning nog gewenst is in het licht van de 
inspanningen van de gemeente om het volbouwen van stadstuintjes te voorkomen. 
Indien dit niet het geval is de raad te informeren over de intrekkingsprocedure en de 
financiele gevolgen daarvan. 
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Binnen ons vergunningsverleningsysteem wordt al gesignaleerd wanneer een 
vergunning binnen een bepaalde termijn niet is gebruikt. Het intrekken van 
vergunningen gebeurt ook al. Rondom de vergunningen die niet zijn ingetrokken spelen 
vaak bijzondere omstandigheden. 
We hebben een scan uitgevoerd naar verleende omgevingsvergunningen die nog niet 
zijn uitgevoerd. Het gaat om circa 70 vergunningen die eventueel in aanmerking kunnen 
komen voor intrekking vanwege de nieuwe woonvisie en aangepast kamerverhuurbeleid. 
De nadere afweging om per vergunning te bekijken of uitvoering nog wenselijk is, moet 
nog plaatsvinden. Tevens moet de juridische haalbaarheid nog worden bepaald. Wij 
verwachten u voor het eind van het jaar hierover te kunnen informeren. 

Motie Ontmoetingsplekken in de buurt (juni 2015) 
Het college wordt verzocht bij grote aanpassingen in de ruimtelijke inrichting in de stad 
specifiek stil te staan bij de mogelijkheid van het creeren van ontmoetingsplekken in de 
vorm van bijvoorbeeld bankjes, tuintjes, voetbalveldjes en parkjes en de omwonende 
bewoners hierbij te betrekken en directe zeggenschap te geven 

Wij hebben in de raadsvergadering aangegeven dat we dit in feite al doen. Dit past ook 
goed in onze aanpak voor het gebiedsgerlcht werken, waarbij we met bewoners in 
gesprek zijn over allerlei zaken binnen hun wijk. De motie past binnen onze werkwijze 
waarbij we zoveel mogelijk werk met werkproberen te maken. 
Hiermee beschouwen we deze motie als afgehandeld. 

Motie Engelstalige website (juni 2015) 
Het college wordt verzocht te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om een 
meertalige website op te zetten waarop alle informatie (aanbieders, verplichtingen, 
informatie, etc.) zichtbaar is over het wonen en het zoeken van een woning in 
Groningen. 

Onze insteek zal niet zijn een nieuwe website te maken, maar om te kijken hoe we 
verschillende bestaande websites beter kunnen ontsluiten en indien nodig aan te vullen 
met Engelstalige informatie. 
Er zal vooral worden gekeken hoe de bestaande meertalige websites goed kunnen 
worden ontsloten via bijvoorbeeld de website van het welcome center of de 
international servicedesk van de RUG en HHG. 
In de Monitor Jongerenhuisvesting (onderdeel van het Meerjarenprogramma Wonen 
2016) van december 2015 informeren wij u over de voortgang. 

Motie Weet waarvoor je tekent (juni 2015) 
Het college wordt verzocht te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om ervoor te 
zorgen dat op de gehele Groningse woningmarkt, wanneer dat noodzakelijk is, 
huurcontracten in twee talen (Nederlands en Engels) worden aangeboden. 
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Alhoewel wij als gemeente hier in feite geen rol in hebben en dit ook niet juridisch 
kunnen afdwingen onderzoeken wij hoe we inter nationale bewoners in Groningen 
hierover kunnen informeren. Gedacht kan worden aan bijvoorbeeld het opstellen van 
een voorbeeld van een standaard huurcontract in het Engels voor op de gemeentelijke 
website zo dat men kan lezen wat in een contract in ieder geval hoort te staan. Verder 
kunnen we huurders informeren over hun rechten en kunnen we met de verhuurders in 
gesprek over de mogelijkheden die zij zien. Aandachtspunt is de website van de 
huur commissie. 
In de Monitor Jongerenhuisvesting (onderdeel van het Meerjarenprogramma Wonen 
2016) van december 2015 informeren wij u over de voortgang. 

Motie Prestatieafspraken (juni 2015) 
Het college wordt verzocht met de SSH afspraken te maken over de kwaliteit van de 
woningen en de service die zij aanbieden op de Groningse woningmarkt voor 
Internationale studenten en hier de toepasbaarheid van het huurpuntensysteem op de 
kamers van SSH mee te nemen. 

De SSH heeft geen bezit in Groningen. Om die reden kunnen we geen 
prestatieafspraken met hen maken. Uiteraard kunnen we wel andere afspraken met hen 
proberen te maken over de kwaliteit van het aanbod. 
Met de overgang van de huisvesting van Internationale studenten van de Housing office 
naar SSH XL is al een kwaliteitsverbetering ingezet. Er vindt structureel overleg met 
SSH XL plaats in de Stuurgroep en Werkgroep Jongerenhuisvesting. We zullen het 
verzoek van de raad hier bespreken en proberen tot afspraken te komen. 
In de Monitor Jongerenhuisvesting (onderdeel van het Meerjarenprogramma Wonen 
2016) van december 2015 informeren wij u over de voortgang. 

Motie Vrijwilligers in de spotlight voor iedereen (juni 2015) 
U verzoekt ons college om in samenwerking met betrokken organisaties een campagne 
te organiseren waarbij vrijwilligerswerk bij lokale projecten in de spotlights worden 
gezet, als onderdeel van het gebiedsgerlcht werken. Deze campagne moet niet primair 
gericht zijn op werkzoekenden. Het belang van vrijwilligerswerk voor iedereen 
benadrukt worden, via gerichte communicatie en met gebruikmaking van de doelgroep 
zelf. 

De motie past in het participatiebeleid en in het vrijwilligersbeleid. De MJD, als 
uitvoerder van ons vrijwilligersbeleid, is van harte bereid mee te werken. 
Wij zullen u in het najaar informeren over de aanpak van de uitvoering van uw motie. 

Motie Voorlichting (folder keukentafelgesprekken) (juni 2015) 
De gemeente gaat 6000 tot 7000 burgers met een uitkering spreken om hun arbeids- of 
participatiepotentieel in kaart te brengen. Deze gesprekken vinden (als de klant dat wil) 
plaats in de woning van de klant. De raad verzoekt het college, alvorens deze 
zogenaamde keukentafelgesprekken plaats vinden, op grote schaal voorlichting te 
geven. Bij deze voorlichting moet minimaal aan de orde komen dat klanten er voor 
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mogen kiezen dat het gesprek ergens anders plaats vindt, dat er een onafhankelijke 
derde bij aanwezig mag zijn en dat er een verslag van het gesprek wordt gemaakt 
waarop de klant mag reageren. 

Uw motie past binnen de kaders van het project. In ons projectplan is al rekening 
gehouden met deze vorm van communicatie. 
Alle klanten ontvangen met de bijsluiter van oktober 2015 informatie over de screening. 
Hierbij worden bovenstaande drie punten helder gecommuniceerd. 
Wij beschouwen uw motie hiermee als afgehandeld. 

Motie Schriftelijke uitnodiging (keukentafelgesprekken) (juni 2015) 
De gemeente gaat 6000 tot 7000 burgers met een uitkering spreken om hun arbeids- of 
participatiepotentieel in kaart te brengen. Deze gesprekken vinden (als de klant dat wil) 
plaats in de woning van de klant. De raad verzoekt het college dat, alvorens het 
zogenaamde keukentafelgesprek plaatsvindt, het college de klant hiervoor schriftelijke 
uitnodigt en bij deze uitnodiging informatie voegt over de voorwaarden, waarborgen en 
rechten en plichten van de klant. 

Uw motie past binnen de kaders van het project. In ons projectplan is al rekening 
gehouden met deze vorm van communicatie. Eind September zullen de 
uitnodigingsbrieven voorzien van de voorwaarden, waarborgen, rechten en plichten van 
de klant worden verstuurd. Wij beschouwen uw motie hiermee als afgehandeld. 

Motie Principe: Fietser heeft voorrang op 'Fietsroutes Plus' en 'Slimme Routes' 
Quni 2015) 
De nieuwe Fietsstrategie Groningen 2015-2025 gaat uit van een hoofdnetwerk en een 
basisnetwerk voor fietsers. Het hoofdnetwerk, dat onder meer uit Fietsroutes Plus en 
Slimme Routes bestaat, is vooral gericht op de snelle en doorgaande fietser en moet dan 
ook concurreren met de autoroutes. Om de doorstroming voor fietsers ook in de 
toekomst te kunnen blijven garanderen, wordt het college in motie 31 verzocht om het 
'fietser heeft voorrang' principe toe te passen bij de ruimtelijke inrichting van 
kruispunten en fietsoversteken op de in de bebouwde kom gelegen routes die deel 
uitmaken van de 'Fietsroutes Plus' en 'Slimme Routes'. 

In onze brief aan uw raad van 9 julijl. (kenmerk 5104948) hebben wij u geinformeerd 
over de afhandeling van uw motie. 
Uw raad verzoekt ons om het 'fietser heeft voorrang'principe naast de Fietsroutes Plus 
ook toe te passen op de Slimme Routes. Als college willen we een stapje verder gaan en 
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het 'fietser heeft voorrang' principe vanaf nu toepassen op het gehele hoofdnetwerk 
voor fietsers (waaronder de Fietsroutes Plus en de Slimme Routes) zoals dat is 
weergegeven in de Fietsstrategie Groningen 2015-2025. Alleen wanneer er 
zwaarwegende argumenten zijn om dit niet te doen, bijvoorbeeld om redenen van 
verkeersveiligheid, wijken we hier van af. 
Wij beschouwen uw motie hiermee als afgehandeld. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, 
Peter den Oudsten 

de secretaris, 
Peter Teesink 


